
VLADA RBPUBLIKE HRVATSKE

s l. sjednice Savjeta r, rjrlflkr'ilT odriane 18. oilujka2022.

frva sjednica Savjeta za ljudska prava (u daljnjem tekstu: Savjet) odriana jeu petak, l g. oZujka
2022. u Banskim dvorima (dvorana I l2) s podetkom u 14 sati.

Nazodni dlanovi Savjeta: Boris MiloSevii, potpredsjednik Vlade Republike Hrvatske i
predsjednik Savjeta za ljudska prava; Juro Martinovii, Ministarstvo pravosuda i uprave; Anja
Jelavi6, Ministarstvo kulture i medija; dr.sc. Irena Petrijevdanin Vuksanovi6, Ministarstvo
unutarnjih poslova; Sebastian Rogad, Ministarstvo vanjskiir i europskih poslovai Sorju Z.rjau,
Ured predsjednika Vlade Republike Hrvatske; Dalibor Semper, iJred potpredsjednika Vlade
Republike Hrvatske; .mr.sc. Helena Stimac Radin, Ured za ravnopravnost spolova Vlade
Republike Hrvatske; Stefica Staznik, Ured zastupnika Republike Hivatst<e preA Europskim
sudom za ljudska prava; Tamara Jovidii, Udrugi IKS; Emir Grbi6, Savez lio111u Repuutite
Hrvatske "KALI SARA".

Nazodni zamjenici dlanova Savjeta: Josipa C*o:_u Bartolid, Ministarstvo rada, mirovinskoga
sustava, obitelji i socijalne politike; mr.sc. Vesna Serepac, Ministarstvo znanosti i obrazovanja,
Vesna Trbojevid, Ministarstvo gospodarstva i odrZivograzvoja;mr.sc. Jasminka Kati6 Buba5,
Ministarstvo zdravstva; Bahrija Sejfii, IJred,zaljudska prava i prava nacionalnih manjina Vlade
Republike Hrvatske; Tina Dakovi6, Kuia ljudskih prava;Nemanja Relii, Ured potpridsjednika
Vlade Republike Hrvatske.

Ukupno je bilo prisutno 17 od l8 dlanova (ili zamjenika dlanova) Savjeta.

Ispridani dlanovi ili zamjenici dlanova Savjeta: Stela Fiser Markovii (dlanica) i Darija Marii
(zamjenica dlana) izlJreda za udruge Vlade Republike Hrvatske.

Na sjednici su takoder bile nazodne mr.sc. Tena Simonovii Einwalter, pudka pravobraniteljica;
ViSnja Ljubidi6, pravobraniteljicaza ravnopravnost spolova; Anka SionjSak, pravobraniteljica
za osobe s invaliditetom; Helenca pirnat Dragidevi6, pravobranit eljica ziajecu.

Na podetku l. sjednice Savjet4 g. Boris Milo5evid, potpredsjednik Vlade Republike Hrvatske
i predsjednik Savjeta, srdadno je pozdravio sve prisutne,-utvrdio kvorum za odrzavanje sjednice
i otvorio sjednicu usvajanjem Dnevnog reda. oivorio je raspravu o predlozenom dne"vnom redu
u_kojoj nije bilo prijedloga niti primjedbi i potom Dnevni red l. sjednice Savjeta dao na
glasanje.

Jednoglasnoje usvojen predloZeni Dnevni red l. sjednice:
1) I/yodno obradanje g. Borisa MiloSeviia, potpredsjednika Vlade Republike Hrvatske i
predsjednika Savjeta
2) Pregled stanja u podrudju ljudskih pravaizdjelokruga pravobraniteljica
3) Informacije o prihvatu izbrinjavanju izbjeglog stanovnistva iz Ukrajine
4) Dono5enje Poslovnika Savjeta za ljudska prava
5) Razno



Nakon glasovanja o dnevnom redu predsjednik Savjeta, zapodeo je sa svojim uvodnim
obraianjem i time otvorio l. todku dnevnog reda.

U svom izlaganju istaknuoje da se osnivanje Savjeta naslanja na tradiciju postojanja posebnog
meduresornog tijela koje Vladi Republike Hrvatske 

-pomaLe 
,-rurtoiunliru da St;

konstruktivnije iefikasnrje prepozna te reagira na nove izazove u ljudskim piuuirnu, kako na
nacionalnoj tako i na globalnoj ruzini. Naglasio je kako je u prethodnih 30 godina Republika
Hrvatska dosegnula visoku razinu za5tite temeljnih ljudskih prava, normativno i u praksi, te
dokazala posve6enost zaStiti ljudskih prava. Istaknuo je kako su tijekom tog razdbblja bili
prisutni iizazovi, kao Sto su povrede ljudskih prava idiikriminacija, loje je pJtrebno rjesavati
i zbog dega je bitno zaStitu i promicanje ljudskih prava postaviti kao-jeaan od terneljnih
politidkih i druStvenih prioriteta.

Predsjednik Savjeta potom je naveo da se na globalnoj razini susredemo s izazovimau podrudju
ljudskih prava, kao Sto su epidemija i izbjeglidki valovi, zbogdegasu ljudska prava ponovno u
fokusu, kako politidara tako i javnosti diljem svijeta. Globalna pitania poput migracija, borbe
za dist okoli5 i odrZivi razvoj teme su kojima je potrebno pristupiti nu d*Sir., ojiaziii,nikada
ne gube6i izvida humanizam i mirotvorstvo.

Potom je istaknuo kako ratni sukob u Ukraj ini predstavlja novi izazov na globalnoj razini, a kao
znak solidamosti Vlada Republike Hrvatste spremna ji pruZiti svu potrebnu tehnidku potporu
i humanitarnu pomoile prihvatiti ukrajinske izbjeglice. Nigla5eno jekakoje rijed o poui.rro111
trenutku koji 6e obiljeZiti rad Vlade Republike Hrvatske i drugih institucija u nadolazeiem
razdoblju, stogaje potrebno jadanje implementacije propisa u podrudju ljuOslin prava i jadanje
pravosuda kao temeljnog alata za zaltitu ljudskih prava, a u tom kontikstu iznesen je i poOatat
kako je Republika Hrvatska temeljem presuda Europskog suda za ljudska prava, u prot.klo,
desetogodi5njem razdoblju, isplatila 4 milijuna eura odstete strankama.

Potom je predsjednik_l"yj_.11naveo kako je ove godine planirano donoSenje Nacionalnog plana
za5tite i promicanja ljudskih i suzbijanja diskriminacije do 2027. godini, kuo i Nacionalnog
plana za ravnopravnost spolova za razdoblje do 2027. godine. U provedbi su Operativn'i
programi nacionalnih manjina zarazdoblje2O2l.-2024. i Nacionalniplinzaukljudivanje Roma
za razdoblje od 2021. do 2027. godine, a iz pozicije ljudskih prava prioritet d biti i saniranje
posljedica razornih potresa na podrudju Zagreba i Banije, pri demu ie bitan alat biti relevantni
fondovi Europske unij e.

Istaknuto je kako su u rad Savjeta ukljudeni predstavnici civilnog drustva, ava1ni akteri u
promicanju i za5titi ljudskih prava bit 6e i pudka pravobraniteljica, posebne pravobraniteljice,
kao i drugi strudnjaci koji 6e se ukljudivati u rad Savjeta po potrebi.

Zakljudno, predsjednik lavjeta izrazioje Zelju da Savjet bude mjesto konstruktivne rasprave o
stanju ljudskih prava u Hrvatskoj te davanja prijedloge za unaprji<lenje javnih politika i zakona
kako bi se omoguiila puna ravnopravnost svih gradana te naglasio da uspostava ovog tijela
predstavlja snaZan operativni doprinos provedbi ciljeva kao i sniZan simbolieki izraz predanosti
Vlade Republike Hrvatske zaStiti ljudskih prava.

Potom je predsjednik Savjeta otvorio 2. todku dnevnog reda - Pregled stanja u podrudju ljudskih
prav a iz djelokruga pravobranitelj ica.

Uslijedilo je izlaganje pudke pravobraniteljice, Tene Simonovii Einwalter, koja je izloLila
prioritete i pruZila informacije o stanju ljudskih prava u Republici Hrvatskoj ,rilidno ,rorn
djelokrugu rada.



U svom je izlaganjupravobraniteljica Simonovii Einwalter naglasila vaZnost postojanjajednog
krovnog, meduresornog tijela, posveienog koordinaciji i komunikaciji izmeilu ukljudenih uzastitu ljudskih prava u Hrvatskoj, a dije je osnivanje zagovarula i preporudivala institucija
pudke pravobranitelj ice.

U nastavku je istaknula kako Savjet podinje s radom u izazovnom trenutku, za vrijeme rata u
Ukrajini, kada je tijekom tri tjedna u Republiku Hrvatsku pristiglo preko 7000 iibjeglica iz
Ukrajine, stoga je za.odgovarajuii prihvat i pomo6 pri osiguravur.lu praru nakon dolaska
izuzetno bitna koordinacija, Sto je Vlada fiepublike Hrva'tske i"prepoznala osnivanjem
meduresornog tijela zaduZenog za koordinaciju u naporima za prihiat izbjeglica. potom su
istaknute druge izvanredne.situacije koje su utjecale na ljudska p.uua u n priUrici Hrvatskoj
odnosno zagrebadki i petrinjski potres, kao i epidemija koionavirusa.

V-ezano za stanje ljudskih prava u Republici Hrvatskoj, Ured pudke pravobraniteljice tijekom
2022. godine zaprimio je najviSe prituZbi na diskriminacgu. tvtedutimj istaknuto je da ve6ina ne
potpada pod diskriminaciju sukladno Zakonu o suzbijanju diskriminacije (,,Naiodne novine,.,
85/08', ll2ll2.) vei svjedodi o nejednakosti koju su gradani osjeiali u tontekstu pandemije
koronavirusa i epidemiolo5kih mjera. Potom slijede piituzb" yezane za ostvarivanje prava"iz
zdravstvene za5tite, prava na rad i podrudje prav-osurla.

Pudkg pravobraniteljica u nastavku je istaknula kako su temeljem prituZbi prepoznati sljede6i
problemi - neujednadena_ dostupnost javnih usluga na poirudju svin dijeiova Republit<e
Hrvatske. Specifidnije, problem su zdravstvene ustanove koje su daleko, bez adekvatnoglarnog
prijevoza, a neki ljudi u tim podrudjima Zive bez struje, vtde, kanalizacije. eoseUno;i test6
starijim osobam4 osobama s invaliditetom, osobama ia zdravstvenim potiskoiama, a dodatna
otegotna okolnost je ako su ujedno u teSkoj financijskoj situaciji. NaglaSeno je da ys gra<lana
Zivi u riziku od siromaStva, a dak l/3 starijih osoba te l/2 staiiiitr oJoba to;e zive same su u
riziku od siroma5tva. Potom je istaknuto da prava i usluge trebaju biti dostupne svima,
ukljudujuii one koji Live u ruralnim i izoliranim podrudjima,-na otocima, ali i u segregiranim
romskim naseljima. Socijalne naknade bi trebale osiguriti znalajnije smanjenje sirimastva, a
upravo su financijska 

_sredstva preduvjet da gradani dodu do oitru..n;"u svojih prava na
altemativni nadin, a na koji ne uspijevaju do6i sustavno.

Vezano za ostvarenje socijalnih prava i siroma5tvo, pudka pravobraniteljica istaknula je kako
su preduvjetiza ostvarenje prava dobro organiziran iustav iocijalne strUi to.li je usmjlren na
korisnike i ima odgovarajude kapacitete. Uivojen je i novi Zakon o socijalnojrt Ui (,,Narodne
novine", btoj 18/22.), a preostaje vidjeti na koji ,adin 6. se ovaj zakon"prov"oditi i odraziti na
gratlane u nadolaze6em razdoblju.

Vezano za posljedice na potresom pogodenim podrudjima, pudka pravobraniteljica istaknula je
kako su kude i ustanove jo5 uvijek na privrernenim i desto neadekvatnim airesam a, Sto za
gradane predstavlja izazove u ostvarenju prava na zdravstvene usluge, dostojanstveno
stanovanje, a ponekad i osnovne potrebe kao sto su voda, potom pravo na radi ili pravo na
obrazovanje. Slijedom navedenog, pravobraniteljica ie i dalje preporuditi osiguravanje, u veioj
mjeri, besplatne pravne pomodi gradanima potresom pogoOenitr podrudja, 

-Sto je Uitno ,Uog
kompleksnih procedura u procesu obnove. Takoder vaZnole i pruZanje prihoro"iiulne pomoii,
te odgovaraju6eg smje5taja za osobe koje Zive u kontejnerima.

Zbog posljedica epidemije koronavirusa tijekom 2021. d,odatno je naglaSeno pitanje prava na
zdravlje i dostupnost zdravstvenih usluga, a Ured pudke pravobraniteljice dodatno je pratio
udecaj pandemije na Rome u romskim naseljima, starije orbb" i socijalnt ugroZene osobe.



Vezano za godi5nje izvjesie pudke pravobraniteljice, istaknuto je kako je prvenstveno rijed o
sustavnoj analiza i ocjeni.stanja ljudskih p.rava i sloboda u nepubiici Hwatsto.l, a ne ocjeni radapojedinih institucija. Pudka pravobraniteljica naglasila je kako se preporuke pravobraniteljske
institucije vrlo desto cuju iskljudivo kao kritike, medut"im one su usmjerene na identificiranje
problema i predlaganje rjeSenja, te uzjedan konstruktivno kritidki pristrip, ,urr.ii"ru.luii ulogu
nezavisnih tijela i kroz suradnju, mogu pridonijeti napretku 

-, 
odro5tl na identificirane

probleme.

Nadalje, pudka pravobraniteljica najavila je iskorak u izradi godi5njeg izvje56a, navode6i kako
6e se umjesto na pojedine resore i parcijalne probleme, u izv.;eselu rispravljati o dobrom
upravljanju, sukladno dobroj ombudsmanstoj tridiciji i ulozi in"stitucije, ie ee se zajedni6ki
pokuSati vratiti povjerenje gradana u institucijl

Vezano za ulogu i smjernice za budu6i rad Savjeta, od strane pudke pravobraniteljice
predloZeno je da se u okviru ovog tijela redovito, jednom godiSnje, .usp.urryu o p..po*t u*u
Ureda pudke pravobraniteljice nakon rasprave u Saboru Relublike ir*utrt.l"r bi to pomoglo
koordinaciji razliditih mehanizama.

U.nastavku izlaganja, pravosude je istaknuto kao podrudje u kojem je zamjetan porast broja
prituZbi gradana. Zaprimljene prituZbe se uglavnom odnose ru p."kupu"itirariost i neadekvatan
zatvorski smje5taj. Iako se prepoznaju napori uloZeni u poveeanje udinkovitosti i povratak
povjerenja gradana u institucije, trajnije rezultate je tek potiebno vidjeti.

Potom je istaknuta dobra suradnja s Ministarstvom unutarnjih posloya vezano za pihvat
izbjeglica. Metlutim, navedeno je kako je tijgkgm prethodne goiineleano od podrudja na kojemje pravobraniteljstvo.najintenzivnije radilo bilo i podrudje iiegularnih migracija, rLogdega je
pudka pravobraniteljica ukazala na vaZnost neoviine i ueinko-vite istrage,-kao"Sto je istaknuto
od strane Europskog suda za ljudska prava.

Yezano zaprava nacionalnih manjina, pudka pravobraniteljica istaknula je da postoje propisi
na visokoj razini medutim jamstva iz pravnog bkrira desto ne zaLive u stvarnosii.

Potom je istaknula kako gradani u prituZbama istidu da nemaju informacija o svojim pravima i
mehanizmima za5tite koji su im na raspolaganju. Propisi su Sesto kompli"cirani tJ gradani nisu
u jednakom poloZaju i ne mogu razumjeti koja prava imaju i kako sb za5titi. U-nastavku je
istaknuto i pitanje dostupnosti informacija o pravima, neodgtvaranje ili nedostupnost odgovora
u rokovima ili prebacivanje odgovornosti s jedne instituciji na drugu. Navedeno je vezano za
pitanja meduresome suradnje, koju bi ovaj Savjet, zbig svoje irloge mogao 

"unaprijediti,
istaknula j e pudka pravobranitelj ica.

Zakljudno, naglaSeno je kako postoje visoka odekivanja od rada Savjeta, a institucija pudke
pravobraniteljice rado 6e se odazvati inicijativama i aktivnostima kao voljan i konstruktivan
partner.

Predsjednik Savjet4 g. Boris Milo5evi6, zahvalioje pravobraniteljici Simonovid Einwalter na
izlaganju te istaknuo nekoliko kljudnih zatljueat<a temeljem izloaenoga. SloZio se s
prijedlogom da Savjet bude mjesto dijaloga i suradnje vezano za preporuke iz [odi5njih izvjesia
pudke pravobraniteljice, kao mjesto na kojem bi se iste mogle dodatno pojasnii i imjlementirati
u rad institucija, a buduii da su preporuke dobronamjerne ikonstruktiv ne i radobro'bit gradana.
Istaknuo je kako jezapreporuke koje se ne moguimplementirati potrebno pojasnitiiazloge.
Potom je naveo kako je ovu temu potrebno dodatno raspraviti na jidnoj oo itSeaeein sjedni-ca
Savjeta.



U nastavku sjednice pravobraniteljicazaosobe s invaliditetom, Anka Slonjsak, izlozilajestanje
u Republici Hrvatskoj_vezano zapoloLaj osoba s invaliditetom. pravob.anit"tli"a je istaknula
kako od svog osnutka ured pravobranit"liice raosobe s invaliditetom djeluje rur.uano zakonuo pravobranitelju za osobe s invaliditetom (,,Narodne novine,,, broj rclm.l iZakonu o
suzbijanju diskriminacije (,,Narodne novine", br. 85/08. i llz/lz;, ai3.tu koji se odnosi na
invaliditet. U meduvremenu je kao strateski cilj postavljeno otvaranje poirudnili ureda, kako bi
bili blizi osobama s invaliditetom inaterenu, te;i zott. otvoren podrueni ured u osijeku,2019.
u Splitu i2021. u Rijeci.

Istaknuto je da Ured pravobraniteljice za osobe s invaliditet djeluje i sukladno dlanku 26.
zakona o zastiti osoba s dusevnim smetnjama (,,Narodne noviie,,, broj 76/14.), a jedan od
najvaZnijih medunarodnih dokumenata po kojima djeluje je Konvencija o piavima osoba
invaliditetom, a od nacionalnih strategija vazai je Nacionatni plan izjednaearur;u moguinosti
za osoba s invaliditetom 2021.- 2027 .

Potom je pravobraniteljica istaknula da, prema zadnjim podacima Hrvatskog zavoda za javno
zdravstvo, u Republici Hrvatskoj ima 14.4Yoosoba rlrrutidit"tom razliditih iivotnih dobi (5g6
000 gra<lana), a u radno.aktivnoj dobi ih je 258 000 metlu kojima je dugotrajno zaposlen o 4.5yo,
odnosno l2 000 osoba (prema odevidniku koji vodi Hrvatslii zavodza mirovinsko osiguranje).
Pravobraniteljica je naglasila da je rijed o izuzetno vaznom problemu, buduii da istovremeno s
nedostatkom radne snage imamo visok udio nezaposlenih osoba s invaliditetom, medu kojimaje i velik dio onih koji su u profesionalnoj mirovini te ui mogli raditi dio vremena uz plaiu.
Nadalje, niska obrazovna struktura istaknuta je kao drugi znadajan problem vezanoza osobe s
invaliditetom. Pravobraniteljica je navela kako je medu Jsobama s invalidit etom 66yoonih koje
nemaju niti zavr5enu osnovnu Skolu, a samo je lYo onih sa zavr5enim fakultetom, Sto znadi daje velik broj osoba s invaliditetom ovisno o socijalnoj skrbi, odnosno naknadama koje propisuje
Za\on o socijalnoj skrbi. .slijedom toga, za osobe- s invaliditetom poloZaj znad,ijno ovisi o
pojedinadnom zalaganju ili zalaganju obiterji za osobu s invaliditetom.

Pravobraniteljica je istaknula kako su se tijekom 2021. godine najdesie krsila prava u onim
podrudjima koja su za osobe s invaliditetom od kljudne vaZnosti Jp.uru ,"runiza socijalnu
zaStitu, pristupadnosti i mobilnost, rad i zapo5ljavanje, obrazouanle i neovisnost u smislu
potrebne podr5ke u domu ili Zivota u zajednici. Podr5kiza Zivot u domu ili u zajednici pokazale
se posebno vaZnom.za vrijeme pandemije, neovisno o tome da Ii osoba iiri, urbanom,
ruralnom podrudju ili na otoku.

Kao poseban problem za osobe s invaliditetom istaknuto je i ogranidavanje prava osoba koje
Zive u ustanovama. Navedeno je kako istovremeno s nedostatkom podrske za osobe koje Zive
u vlastitom domu (nema asistencije) postoje i ogranidenja za osobe u ustanovama, a kao primjer
je navedena nemogu6nost posjeta zbog epidemiolo5kih mjera.

Za osobe s invaliditetom- kao znaEajan problem prepoznato je i pitanje meduresorne suradnje.
Istaknuto je kako se osobe s invaliditetom deklarativno pozivaju , *an" skupine, no njihova
stajali5ta se ne uvaZavaju,.a kao primjer je naveden p.ot.r iziade Zakonao socijalnoj skrbi.
Znanja i strudnost osoba s invaliditetom desto se ne uvaZavaju tijekom tih procesa."

Potom je navela kako zakonodavni okvir osigurava kvalitetnu provedbu, no u primjeni i dalje
postoji niz problema, a posebno je potrebno potaknuti meduresornu suradnju i bizinu donosenja
odluka.

Vezano za bududi rad Savjeta, pravobraniteljica je istaknula odekivanje da 6e se preporuke
vezane za osobe s invaliditetom, koje se takoder upuduju u Sabor RepuUtitce Hrvatste, VtaOi
Republike Hrvatske i svim jedinicama lokalne i regionalne samouprave, zajednidki obraditi



nakon godiSnjeg izvjeS6a na nadin da ne budu prihvaiene samo deklaratorno ve6 i prihvaiene
na koristi osoba s invaliditetom.

U nastavku izlaganja, pravobraniteljica je spomenula kako je UN-ov odbor zapravaosoba sinvaliditetom dao niz preporuka ,eranih za osobe s invaliditetom, iako su deklarativno
prihva6ene od strane Republike Hrvatske njihova provedba nije rijesena. Slidno je istaknuto daiako postoji Povjerenstvg Vlade Repubiike Hrvatske ,u orob. s invaliditetom, izostaje
o.peracionalizacija rada i krajnji udinak koj! se odekuje od Povjerenstva navodeii da se tijeio
rijetko sastaje, a zakljudci ne vode do znadijnih promjena u sustavu.

Predsjednik Savjeta, g. Boris Milo5evid, zahvalio je pravobraniteljici SlonjSak na izlaganju ipotvrdio da iako postoji dobar zakonodavni okvir postoje pote5ko6e u provedbi te pitanja
vezana za sukob nadleZnosti. Savjet 6e nastojati ostvariti konkretne po.ak" koji 6e voditi do
rjesenja te je naveo da ie se u dogovoru s pravobraniteljicom detektirati i izloLiiikljudne teme
te potom potaknuti njihovo rje5avanje.

Uslijedilo je izlaganje pravobraniteljice zaravnopravnost spolova, Visnje Ljubidi6, koja je na
podetku pozdravila nazodne, a u nastavku iznijela opis stanja vezano za ravnopravnost spolova.

Napodetku je izdvojila pandemiju, rat u Ukrajini i potrese kao izazoveza Republiku Hrvatsku,
ali i za zemlje u okruZenju, te naglasila kako je trenutno pitanje raseljenih osoba, ali i prihvata
!-zbjeglica iz Ukrajine kljudna tema, zbog dega je rad ovakvJg mecllresornog tijela na razini
Vlade Republike Hrvatske, u sinergiji r prurob.uniteljskim iistitucijamu, ulf i"s nevladinim
organizacijam4 odizrazitogznadaia. Potom je istaknula udinkovito i iransparentno fostupanjete vra6anje povjerenja u rad institucije kao teme od posebnog znadaja )a pravobraniterys[e
institucije, tijela drZavne uprave i tijela s javnim ovlastima.

Vezano za tavnopravnost spolova istaknula je kako su, postupajuii po prituZbama, pitanja
vezanazarud i zapo5ljavanja te socijalnu sigurnosti prepoznata t<ao pitanla od iznimne vaZnosti
za gradane. U tim podrudjima najveii broj prituZbi odnosi se na osiguranje materijalne
egzistencije i socijalnih prava (46 % pritulbi), a zatim slijede prituZbe zuJg nasirya u obitegi,
rodno uvjetovanog nasilja, a potom i sva ostala podrudja, i.l.tot.ugu pravobraniteljskog ureda.

Temeljne diskriminactjskeosnove po kojima postupa Ured pravobraniteljice za ravnopravnost
spolova su bradni/obiteljski status, ukljudujudi maj8instvo, spolni i rodnildentitet. Istaknuto je
da se, u odnosu na diskriminaciju pravobraniteljitvo u 80oio sludajeva bavi pitanjima spolne,
odnosno rodne diskriminacije.

Vezano za podrudje rada i zapo5ljavanja, istaknuto je kako je najvise prituZbi zaprimljeno od
Zena, Sto ne iznenaduje jer Zene dine veii dio nezaposlenih i veeidio medu onima koji rade u
potpladenim sektorima. Istaknuto je i da su Zine desie Zrtve spolnog uznemiravanja,
podzastupljene su na visokim pozicijamaposlovnog odludivanja, n"rnu;u;"Jnake mogu6nosti
za napredovanje te imaju niZe pla6e i mirovine.

U nastavku su navedeni glavni izazovi i prepreke uodene od strane pravobraniteljstva za
ravnopravnost spolova. Glavni izazovi su sada prvenstveno vezani za majdinstvo, pa zatim
Zivotnu dob Zena. Tijekom pandemije koronavirusa kao izazov su prepoznati samovolja
poslodavaca u odludivanju kada se radilo o majkama koje imaju manju d3""r, nepostojanje
obiteljske poslovne politike i seksualno uznemiravanje, a koje ie ZOZI.-goOine imalf iznimno
visok porast zahvaljuju6i platformama ,,Nisam traZiia" i ,,Nisi sama.. foje su progovarale o
seksualnom uznemiravanju na fakultetima,

Vezano za prepreke u podrudju rada i zapoSljavanja, Ured pravobraniteljice za ravnopravnost
spolova, u svijetlu donoSenja novog Zakonao radu, obratio ie Ministarstiu rada, mirovinskoga



sustava, obitelji i socijalne politike, traLeli prostor za sudjelovanje i doprinos izmjenama
postojeieg zakonajer se smatra kljudnim u.odn-osu na pitanje jldnakosti i transparentnosti plaia
Lena i muskaraca, ali i vezano za zafitituod uznemiraranla ,a radnom mjestu, )astitu trudnica i
osoba na rodiljinom i roditeljskom dopustu te vezano zi prekami rad (we mogu6nosti vezane
za tad na ugovor o radu na odredeno vrijeme). Pravobraniteljica je istaliula kako je u
odekivanju odgovora nadleZnog ministarstva te koristi priliku da ovaj Savjet podsjeianjem
razmotri mogudnosti z? unaprjeilenje radnog materijala. Potom j; navela kako
pravobraniteljska institucija Zeli proaktivno sudjelovati s irijedlozima u 

"rano; 
fazi radnog

procesa' buduii da intervencije u smislu amandmana nisu reiuitirale pomacima. 
-

Nadalje, pravobraniteljicaje navela kako je Republika Hrvatska na zadnjem mjestu u Europskojuniji-qo kori5tenju odevog roditeljskog dopusta, ipodsjetila da se Republika Hrvatska
opredijelila za demografsku i natalitetnu politiku te bi stoga tiebala osnaZiti zaionodavstvo kroz
proaktivne mjere. U nastavku je tako<ler skrenula poz&nost na radnu skupinu koja radi na
novom zakonu o rodiljinim i roditeljskim potporama vezanoza uvodenje EU direktive, a odnosi
se na odev dopust od najmanje 10 dana, gdje pravobraniteljica ima prijedloge za fleksibilne
radne uvjete roditelja.

Kao izazov je istaknula i pitanje nasilja u obitelji i rodno utemeljenog nasilja te femicid -
navodedi da se u prvih 60 dana ove godine dogodilo 5 ubijenih zeni 1+ oo uti.un osoba i I od
poznanika) te 3 poku5aja ubojstva, 4 zatod,enja i 4 prijetnje ubojstvom. U proteklih pet godina
vidljiv je i dvostruki po..?.st kaznenih djela kida r.-.uii o nasilju u obiteljite pravobraniteljica
apelira na sve koji su ukljudeni u postupanje po protokolu o nasilju u obit"l.lu, da primjenjuju
rodno senzibilan pristup.

Pravobraniteljica je u nastavku izlaganja pozdravila osnivanje novih skloni1tazaZrtve nasilja
u obitelju, navodeii da ih trenutno ima 25 u 2l Zupaniji. Medutim, istaknut je nedostatak
sustavnog financiranja, kaSnjenje ili nedostatna sreditva za skloni5ta. predlaZe se razmotriti
novi model financiranja skloni5ta. Analiza Ureda pravobraniteljice za ravnopravnost spolova
pokzzala je da Zupanije koje imaju skloni5ta za fininciranje sklonista i savjetovalista izdvajaju
manje od' I oh proraduna Sto ukazuje daje potrebno vi5e senzibilizacrje za prepo znavanjeta[vin
potreba. Kao sljededi izazov istaknuto je i pitanje Zena ovisnica, navodedi da metlu 25 skloni5ta,
veiina skloni5ta ne prihva6a Zene koje su ovisne o drogi/alkoholu ili imaju mentalne poteSkoie,
a nisu prihva6ene ni u sigurne kuie, stoga je potrebno otvoriti nor" oi" referentne centreza
takva skloniste ili prona6i novo rjesenje.

lzloaeni su i izazovi vezani za rodne i seksualne manjina te pitanja vezanaza transrodne osobe.
Istaknuto je da nije do5lo do osnivanja planirane meduresorne skupine Ministarstva zdravstva
i Hrvatskog zavodazazdravstveno osiguranje vezano zapitanjazdiavstvene skrbi i operativne
tretmane transrodnih osoba. Korisnici i oni koji se obraiaju Nacionalnom zdravstvenom vije6u
tvrde kako oditovanja o njihovom rodnom identitetu kasne zbog dega je bilo potrebno
posredovanje pravobraniteljske institucije izmedu nezadovoljnih g-ratl"ana i resornog
ministarstva. Pravobraniteljica je istaknula da bi trebalo aktivirati spoirenutu meduresornu
radnu skupinu i konadno finalizirati financiranje ili subvencioniranje tat<vitr troSkova.

U nastavku izlaganjapravobraniteljicaje kaoizazov istaknula i porast zlodina izmranjeu2O2l.
godini. Primjetno je poveianje zlodina izmrtnje i govora mrhnjetemeljem spolne oiijentacije
u odnosu na razdoblje.gd pnje dvije godine. PredloZeno je da se u Uiedu za ljudska prava i
prava nacionalnih manjina, koji koordinira radom i prikuplja podatke od svih dionika o zlodinu
izmtZnje, naglasi kako metodologija prikupljanja poOutaku nije dovoljn o razradenai trebalo bije unaprijediti. Navedeno je kako DrZavno odvjetni5tvo Republike Hrvatske vrlo desto ne



dostavlja podatke, a podaci Ministarstva unutarnjih poslova i sudova nisu upareni zbog dega jepotrebno sustavno se posvetiti unaprjeilenju metodoiogije.

Vezano za pitanje pripadnica nacionalnih manjina, pravobraniteljica je naglasila kako je
potreban rad na prevenciji ranih brakova i maloljitnidfih trudnoda. istaknuto.l-e tato ie Ured
pravobraniteljice za ravnopravnost spolova u suiadnji s Ministarstvom znanosti i obrazovanja
pokusat poduzeti korake na terenu kako bi se za sve djevojdice koje izlazeiz sustava kontrolirali
izostanci s nastave.

YezTno za pitanje prostitucije, potrebna je politidka odluka i konsenzus o tome na koji nadin 6e
se donijeti novi zakon o prekrSajima protiv javnog reda i mira i kako 6e se odnoiiti prema
osobama koje se odaju prostituciji i koje se kaZnjavaju, a korisnici tih usluga se ne kaZnjavaju.
Pitanje prostitucije vaznoje iu kontekstu vala raieljenih osoba iz ukrljine, buduii da su
raseljene osobe nezaposlene i percipiraju se kao potencijalne Zrtve trgovania gudima.

Pravobraniteljica je istaknula kako se, unatod formiranju Meduresorne radne skupine zaprovedbu aktivnosti prihvata i zbrinjavanja izbjeglog stanovnistva iz Ukrajine, te
prepoznavanju rada pravobraniteljskih institucija r giAini.u i na terenu, ne moZe odekivati
prijedlog izmjene zakona bududi da jezato polrebna politidka odluka i reprezentativan skup
kao sto je Savjet, stoga je upravo to jedan od prijedloga za promisljanje resornih tijela u
daljnjem radu Savjeta.

P_ravobraniteljica je istaknula kako Zupanijska povjerenstva apeliraju na potrebu donoSenja
Nacionalnog plana za ravnopravnost spolova i prifadajudeg ut.iirlog plana kako Ui mogti
donijeti svoje Zupanijske akcijske planove.

Predsjednik Savjeta, g. Boris Milo5evi6, zahvalioje pravobraniteljici za ravnopravnost spolova,
Visnji Ljubidii, navode6i kako je upravo u podiudju .avnopravnosti spblova napravljen
znaEajan iskorak, iako i dalje postoji neravnopravnost, diskriminacija i problemi kojieestl ujavnosti dobiju pozornost tek kada se dogodi femicid. Zakljudio je da ie Savjet poku5ati pronaii
rje5enja zaneke od izloZenih tema.

U nastavku sjednice, pravobraniteljica za djecu, Helenca Pirnat Dragidevi6, izloLila je
relevantne podatke o stanju prava djece u Republici Hrvatskoj.

Uvodno je istaknula veliku vaZnost prepoznavanja i osnivanja krovnog tijela kao Sto je Savjet
u okolnostima oruZanog sukoba i ratnih zbivanja, Utruiiri kada su djJja prava u est<atira3ujoi
krizi. Nadalje, navela je kako posljednje tii godine Zivimo u izvaniednim okolnostima
uzrokovanim koronavirusom, epidemiolo5kim mjerama, potresima kao i sve teZom
ekonomskom i Zivotnom situacijom zbog dega problemi koji su postojali i prije, a vezani su za
prava djece, dodatno eskaliraju, a navedeno ukazuje na nuZnost sustavnog rjesavanja problema.
{rizne situacije su dodatno naglasile niz probiema, a iako su sustavi- pokazali odredenu
fleksibilnost i prilagodbu, to se dogatlaro p."ipo.o i u nedovoljnoj mjeri.

Istaknula je kako su se prituZbe gratlana u prethodnoj godini, u najveioj mjeri, odnosile na
podrudje odgoja i obrazovanja (preko 24oh),zatim ostvarenja roditeljike skrbi, ali i na podrudje
nasilja nad djecom i zanemarivanje djece, zdravstvena i.uuu, pravosudna prav4 sigurnost
djece, povreda prava na privatnost, ekonomska prava i ortulu piava koja p.ut" ,ru podrudja
Zivota djece.

Pravobraniteljica je prepoznala uloZene napore tijekom protekle dvije godine trajanja
pandemije, kao i odretlene pomake na nacionalnoj razini, u"ruro zapravadjece-i zastitu O.;eeSifr
prav.a, no i dalje je naglasak na onome Sto je potrebno unaprijediti. fodr;.titu jl sve
predstavnike sustava i dlanove Savjeta da djeca , rri, okolnostimi moraju biti prioritet jer



njihovo odrastanje ne moze dekati, a izgradnja ljudskog kapitala i odrZivost podinje upravo sdjecom i njihovim pravima.

Pravobraniteljica je u nastavku ukazala na kljudne probleme, a kao prva prepreka ostvarenju
prava djece identificiran je nedostatak koordinacije i preuzimanja odgovornosti. Istaknuto je da
Vijeie za diecu ne ostvaruje svoju ulogu, ne istupa u javnost, n. aonori preporuke i ne ogla5ava
se vezano zapitanjavaznazapraYadjece, Sto je bilo posebice bitno u kontekstu pandemiJe kada
su djeca prepoznata kao posebno ranjiva skupina.

Pravobraniteljica je iskazala zabrinutost v?za.noza kreiranje i provedbu nacionalne strategije za
prava djece i djedji proradun, navodedi kako je Nacionalna strategija zapravadjece u Republici
Flrvatskoj za tazdoblie od 2014. do 2020. istekla krajem 2o;d., u nouu stiategija .;os ni.le
spremna, odnosno trenutno je u javnom savjetovanju. Pored toga, istaknut jJ nedostatak
podataka o evaluaciji gnoga Sto je udinjeno po prethodnoj strategi;i i praienje ostvarivanja
ciljeva strategije. Zadniaevaluacija Nacionalni stiategije .ipruuudjece u Republici Hrvatskoj
zarazdoblje od2014. do2020. odnosi se na 2016. godiru, dok za petogodisnje razdoblje kojeje slijedilo nedostaju informacije o ostvarenim rezultatima. Naved'eno-utazuje na nedovoljan
interes za provedbu kljudne strategije veTane za praya djece, a pravobraniteljica je istaknula
relevantnost uloge Savjeta u rjesavanju ovih pitanja

Yezano zapitanje djedjeg proraduna istaknuto je kako njegovo donoSenje predstavlja iskorak
zazaitrtu djedjih prava, a Republika Hrvatska je primjeidobre prakse liaojedna od g drZava
Europske unije u kojima je_ donesen djedji proiadun. l4edutim, pravobraniieljica je naglasila
kako je proradun donesen tek formalno i da svi zajedno trebamo nipraviti iskorak tato UiOiee;i
proradun zaLivio u praksi.

U nastavkuje pravobraniteljicanavodi da postojeda istraZivanja ukazuju kako je krizna situacija
ugrozila dobrobit i mentalno zdravlje svih pa tako i djece izlogeega je izuzetnovaZno ovom
pitanju posvetiti dodatnu paZnju. Vezano za pita;ie mentalnof idravlja stanje je sada
alarmantno, istaknula je pravobraniteljica, te pozvila Savjet na zajednieku koordiniranu
aktivnost i osvjestavanje svih o ovom problemq naglasavaji6i kako;e uitno imati sustavnu
politiku koja ie se baviti pobolj5anjem mentalnog-zdravlja. VezanJ za ovu problematiku
istaknuta je vaZnost postojanja mobilnih strudnih timova, ,."ru.o za djecu ve6 i )aodrasle.

Nadalje, pravobraniteljica je izdvojila podrudja u okviru kojih je potrebno pojadati aktivnosti
resornih ministarstava pri tome istiduii ogranidavanje socijainih i drugih kontakatu, izloZenost
stresu, financijsku nesigurnost koja vodi ka zlostavljan;L i nasilju-u obitelji, te poveianje
vrsnjadkog nasilja u Skolskom i digitalnom okruZenju. Navela .ie kako, uriatod donosenju
planova i strategija s ciljem smanjena nasilja nad djecom, u obitelji, Skolama i metlu djecom
rezultatizasada izostaju. Potom je istaknula kako se poveiava kriza povjerenja u instituci;e toie
se-bave zaStitom djece te navela kako je broj djece u institucijama u porastu, dok se istovremeno
ciljevi deinstitucio nalizacije ne ostvaruj u.

Zaklju.Eno, istaknula je da ima puno podrudja u kojima se odekuje suradnja i zajednidka pomoi
.Oj99i 

i apelirala na pomo6 Savjeta kako bi s. d;".a stavila na prvo mjestb i to ne samo
deklaratorno ve6 i u praksi.

Predsjednik Savjeta zahvalio je pravobraniteljici Pirnat Dragidevi6 te ponovio kako je
alarmantno stanje po pitanju mentalnog zdravlji vaZna tema, naglasavajudi ia dobrobit djece
treba biti na prvom mjestu. Naveo je kako nisu moguda desenja u krat[om roku, no Savjet u
okviru svojih nadleZnosti moZe raditi na unaprjedenlu strateskih dokumenata i njiirove
provedbe.



P.o'9T je predsjednik Savjeta otvorio 3. todku dnevnog reda - Informacije o prihvatu i
zbrinj avanj u izbj eglo g stanovni5tva iz Ukraj i ne.

U okviru ove todke, dt1avnatainica u Ministarstvu unutarnjih poslova, dr.sc. Irena petrijevdanin
Vuksanovid, upoznala je dlanove Savjeta s najnovijom siiracilom po pitanju .us"ry"nin osoba
iz Ukrajine.

DrLavna tajnica istaknula je kako se ovoj 
-situaciji 

pristupilo koristeii pozitivna i negativna
iskustva iz prethodnih kriznih situacija. Nidovezujuei se na govore pravobraniteljica zakljudilaje da su konstruktivna kritidnost, operacion alizacijarada, suitavan rad na rjesavanju problema,
sinergija djelovanja i proaktivnost kljudne smjernice za rad Ministarstvu unutu*;if, poslova upristupu kriznoj situaciji s prihvatom i zbrinjavanjem raseljenih osoba iz Ukrajine.

U nastavku su prezentirani podaci o broju raseljenih osoba iz Ukrajine. U Republiku Hrvatskuje do 18. ozujka 2022. pristiglo 3680 zena (4i,3 yo), 3o3o djece (40 %) i gt2 muskaraca (12oZ)' ukupno 7621 taseljena osoba. Od 25. veljaee znZz. ori"gr.uno je zbrinjavanje raseljenih
osoba u tri prihvatna centra (Osijek, VaraZdin iGospi6) i tg k-olektivnitr sm.lesta3u,"u tr. oZujka
2022. spreman je i smje5taj u 279 privatnih objekata. Ujedno je naglaSino luilo su brojke
podloZne promjenama u roku od 24 satnom intervalu

Vezano za dinamiku pristizanja, drlavnatajnica istaknula je kako mimo pojedina6nih dolazaka,
najavljen dolazak tri konvoja, Sto predstavlja lagani intenzitet dolazika. prema zadnjim
podacima imamo 350 dolazaka na dan na granidne pii.lel-e, a odekuje se pove6anje intenziteta
u narednim tjednima.

U svom izlaganju dl?uy\? tajnica naglasila je svjesnost Ministarstva unutarnjih poslova o
mogu6im ugrozama tj1{st<]tr prava i mogu6oj diskriminaciji, zbog dega su sve osobqkoje rade
u prihvatnim centrima i kolektivnim smje5tajima dobile posebne uputi, a odrZano je i nekoliko
sastanaka, osobe su proSle elementarnu edukaciju koju piavobraniteljske institucij! i nevladine
organizacije preporuduju vezano za postupanje p.ernu raseljenim osobama.

Potom je najavljena objava internetske stranice ,,Hrvatska za Ukrajinu,.(https://nrvatskazaukdi ) u nedjelju, 20. ozujka 2n22. Rijed je dvojezidnoj
internetskoj stranici (na hrvatskom i ukrajinJkom jeziku) koja de svakodnevno dtnositi podatke
od.znahiaza raseljene_osobe iz Ukrajine. Intemeiska stianica sadrZavati 6e odgovore na pitanja
prikupljena od strane ukrajinskih udruga, a koja se odnose naruzliditapodruejizivota. Nadalje,
sadrZavat 6e odgovore na pitanja vezanaza smjestaj, sluZbe dostupne na pojedinim lokacijama,
prava vezana za socijalnu pomo6, zdravstvenu zaStitu kao i obrazovanjl. internetska stranica
ie se redovito, na dnevnojbazi, azuriratis relevantnim informacijama.

Draavna tajnica u nastavku izlaganja predstavila je model rada za prihvat i zbrinjavanje
raseljenih osoba. Vlada Republike Hrvatsk-e 28. veljade 2022. prihvatila je odluku o osnivanju
Meduresorne radne.skupine za provedbu aktivnosti prihvata i zLrinjavanja izbjeglog
stanovni5tva iz Ukrajine. U okviru Meduresorne radne skupine djeluju svi iionic"i iz razliditih
resor4 a ukljudeni su i.predstavnici ukrajinskog naroda u-n"puUti.iHrvatskoj. Meduresorna
radna skupina se redovito sastaje, a pod ovom skupinom djeluje skupina nizeiazine, nazvana
Operativna radna skupina Meduresorne radne skupine ia i.oveO^Uu aktivnosti prihvata i
zbrinjavanja izbjeglog stanovniStva iz Ukrajine (da!e u tekstu: Operativna radna skupina).
Operativna radna skupina djeluje unutar ravnateljstva 

"irilne 
zastite i koordinira sve aktivnosti

na dnevnoj razini, a u njen sastav ukljudeni su predstavnici nevladinih organi zacija i
pravobraniteljskih institucija te je otvoren poziv p.".a organizacijama civilnog diu5tva da se
ukljude. Ministarstvo unutarnjih poslova nudi koordinacijir i sinkronizaci3u svi"h aktivnosti, a
udrugama je ponudena mogudnost da iskaZu interes za akiivnosti koje ZelJ provoditi, slijedom



dega su rasporedeni po prihvatnim centrima i kolektivnom smjestaju. postoji i moguinost
organizacije preventivnih aktivnosti s nadleznim ministarstvima, a prvenstveno u podrudju radai socijalne skrbi te obrazovanja.

N1d1lie, uspostavljenaje adresa e-po5te operativne radne skupine na koju je moguie slati upite,
primjedbe i prijedloge koji se potom upucuju nadleznim tijelima i rjesavaju.

Driavna tajnica u nastavku je navela da se tri puta dnevno donose situacijska izvje56e,
razmjenjuju informacije 24 sata dnevno i 7 danau tjednu s granidnom policijom, Frontex-om,
Europol-om i svim ostalim relevantnim tijelima. Sve poliJijske uprave na dnevnoj razini suinformirane o sastancima, kao i o pojedinadnim primjedbama koje upuduju gradani, a tidu se
informacija ili problema vezanih za raseljene oroL.. 

"

Kada raseljena osoba ude u Republiku Hrvatsku dobije korisne informacije od strane granidnih
po.licajaca (ukljudujuii.QR kodove koji pokazuju put do najbliZeg p"rihvatnog centra). Uprihvatnom centru raseljene osobe se mogu ,aarzaii 48 sati, 

-prilikim 
dega migu odabrati

moguinost boravka u Republici Hrvatskoj. Nagla5eno je kako je omJguieni odredena
fleksibilnost u sludaju da raseljene osobe nakna-dno Zele promijeniti/produZiti moguinost
boravka.

Sukladno Zakonu o strancima (,,Narodne novine", broj 133/2020.) kratkotrajniboravak odnosi
se na razdoblje od 90.dana, a postoji Mehanizam priviemene zasiite regulir:an 4. oLujka2022.
narazini Europske unije kojim se regulira status stianca pod privre..ro. zaStitom i osigurava
sva potrebna prava sukladno Zakonu o medunarodnoj i privremenoj zastiti (,,Narodne novine.,bt' 70/15. i 127/70). i Provedbenoj odluci Europsliog'vije6a. Raseljenim'osobama nudi se
kolektivni smjestaj ili privatni smje5taj, ado20. oiuiualoiz. ,uu."ro,ilu tijela trebaju dostaviti
plan i financijski okvir za integraciju raseljenih o.otu.

Dfiavnatajnica potom je navela kako su dogovorene potrebne izmjene Zakonao medunarodnoj
i privremenoj za5titi i zahvalila svim pravobraniteljskim institucijama na prijedlozima koji su i
ukljudeni po nadleZnim tijelima. Istaknula je da Ministarstvo znanosti i obrazovanja u
koordinaciji s Ministarstvom unutarnjih poilova mora napraviti plan po Lupanijama za
ukljudivanje djece (dobi do l8 godini) u sustav p."iskolrkog, osnovnoskolskog i
srednjo5kolskog obrazovanja, kao i napraviti izradun trolkova zaUiiige, prijevoz, a slidne
aktivnosti predvidene su od strane drugih_ tijela, sukladno njihovoj nuil"znorti. Dodatno je
naglaSeno kako prava privremene za5tite ukljuduju osiguravanje osnovnih sredstava za Zivot i
smjestaj, pravo na osnovnoSkolsko, srednjo5i<ols[o i viioko obiazovanje te zdravstvenu skrb.

Drtavna tajnica istaknula je odekivanje da 6e nadleZn a drLavna tijela, u simbiozi spravobraniteljskim institucijama i nevladinim organizacijama, uspjesno organizirati prihvat,
smje5taj i integraciju raseljenih osoba.

U nastavku sjednice, predsjednik Savjet4 zahvalioje drZavnoj tajnici petrijevdanin Vuksanovi6
naizlaganju i naveo daje rijed o novoj krizi, odgovore na iiazovepotrebno je pronaii dok je
nizak intenzitet dolazaka raseljenih osoba, budu?i da s pove6anjem broja rasetlenin osoba i
mog.uiim produbljenjem ekonomskakrizamoZe doii do opadanja visoke razine solidarnosti i
novih problema u dru5tvu. Zakljudno je istaknuo da su metlu rasiljenim osobama prvenstueno
aene i djeca i mali broj mu5karaca koje je bitno zbrinuti na dostojanstven nadin te i'h ukljuditi u
normalan Zivot s obzirom na neizvjesnost ratnih zbivanja i neizvjesnost mogu6nosti njihovog
povratka u Ukrajinu.

Po!9m je predsjednik Savjeta otvorio 4. todku dnevnog reda - Donosenje poslovnika Savjeta
za ljudska prava (nadalje: poslovnik).
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Dalibor.Semper, predstojnik Ureda potpredsjednika Vlade Republike Hrvatske, predstavio je
Poslovnik i istaknuo kako je dokument prilagoden potrebama ovog tijela. poslovnik je
dostavljen dlanovima na oditovanje u roku 7 danitesu tom roku zaprimlj-ene primjedbe dlanovaiz dvatijela. Ministarstva vanjskih i europskih poslova oditovalo sena totku it. postovnika koja
se odnosi nazadac,e Savjeta.Istaknuto je kako-primjedba nije prihvaiena jer su zada6e Savjeta
preuzete iz Odluke o.osnivanju Savjeta za ljudskaprava te su difini.un. p.id..tno* Ootrkon-,.
Dostavljene nomotehnii,ke izmjene i predlozena terminolo5ka pojasnjenja odgovaraju6e su
prihva6ena i ugradena u poslovnik.

zaprimljenje prijedlog Ureda za ljudska prava i prava nacionalnih manjina da se precizira
odredba koja se odnosi na naknadu tro5kova za dlanove Savjeta. Predstojnik Ureda istaknuoje
kako dlanovi Savjeta, koji primaju pladu izDrzavnog pro.ulrnu ne mogu ostvariti naknadu zarad u Savjetu. Clanovi savjeta iz ieaa organizacija-civilnog druStva riogu oswariti naknaduputnih tro5kova ukoliko 6e ih biti. PredloZeno je Ured za ijudska prava'i prava nacionalnih
manjina iduie godine planira posebnu stavku za frnanciranje putnih iroskova dlanova Savjeta.

Po isteku tokaza oditovanje, Savez Roma u Republici Hrvatskoj .,KALI SARA,'predloZio je
sudjelovanje dlana i zamjenika dlana na sjednicama Savjeta. erijedlog nije prihva6".'n budrei du
zbog tehnidkih uvjetanrje izvedivo SirenJ-e. sastava Savjeta koji ima J g Etunouu. predvitleno je
sudjelovanje ili dlana S-avje! ili zamjene dlana, dok je u slueaju organizacije virtualne sjednice
mogu6e sudjelovanje dlana i zamjene dlana.

U nastavku sjednice p-redsjednik Savjeta otvorio je glasanje o Poslovniku kojije jednoglasno
donesen. Istaknuto je kako 6e Poslovnik biti dostavlj-en svim dlanovima savleta eLkt.onskom
poStom.

Nakon donoSenja Poslovnika, predsjednik Savjeta otvorio je zadnju todku dnevnog reda -Razno, te zamolio nazodne da se jave za rije| i iznesu prijedloge i komentare yezane za daljnji
rad Savjeta.

I::: ::1i].::j1ila zastupnica Republike Hrvatske pred Europskim sudom za ljudska prav4
stetica staznik. Iskazala je nadu da 6e Savjet biti platforma koja doprinosi ,einkouiti;.11
izvrsavanju presuda Europskog suda za ljudika p.uru. Istaknulale da plaeanje p.esude ne
oslobatla obveze da mijenjamo politike, sudsku i administrativnu praksu u !..rrdurnuEuropskog suda koje su konadne. Iako su hrvatski zakoni dobri, posto3i nekoordiniranost iproblemi u nadinu primjene propisa od strane DrZavnog odvjetniStva Republike Hrvatske,
sudbenih tijela, sve do ustavnog suda i administrativniti ti.leta. Istaknula je kako je Savjet
sastavljen od predstavnika izvrSne vlasti i pravobraniteljskih institucija, mectutim za povrede
ljudskih prava treba imati pristup sudu i tijeio koje ie o tlme odluditi [a je iskazala odekivanje
da 6e rad savjeta pridonijeti unaprjedenjustanjai u tom smislu.

Predsjednik Savjeta, g. Boris Milosevi6, zahvalioje zastupnici Staznik i naglasio vaznostprimjene presuda i ispravljanja nepravdi koje su dovele do sudski utvrdene p"ovrede prava.
Ispravio je navod zastupnice StaZnik da su piavobraniteljice u sastavu Savjeta, te istaknuo da
sudjeluju kao go56e na l. sjednici Savjeta.

l:r:, t:ju rijecja,vila ravnateljica lJredazaravnopravnost spolova Vlade Republike Hrvatske,
Helena stimac Radin, koja je podrZala osnivanje Savjeta i isiaknula vaZnost bvog tijela za svekoji rade u drZavnoj upravi jer pridonosi sinergiji izmldu nadleZnih tijela i usplesii.loi primjeni
zakona. Istaknulaje kako bi Savjet trebao bitiaktivan da se provedba zakona"podigne na viSu
razinu s obzirom da imamo zakone koji su proturjedni te probleme u interpretacijri i primjeni
istih' Istaknula je nadu da 6e se sjednice savjeta ridovito odrzavati i pridonijeti bJljoj suradnji
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tijela drtavne uprave i vladinih ureda te veioj vidljivosti razliditih aspekata ljudskih prava tepojadati znalaj koji vlada Republike Hrvatske daje zastiti ljudskih prava.

Nadalje, predstavnica Udruge IKS Tamara.Jovidii istaknula je kako je konstituiranje ovakvogtijela izuzetno pohvalan trenutak buduii da omogudava dii'ektnu suradnju s predstavnicima
tijela drzavne uprave i predstavlja jos jedan kanaliakomunikaciju.

Potom je predstavnica Kude. ljudskih prava, Tina Eakovii, istaknula kako podrZava prijedlog
pravobraniteljskih institucija da se y okviru Savjeta raspravlja o preporukama
pravobraniteljskih institucija te iskazala zelju da r. .urp.uiryu i o preporukama medunarodnih
mehanizama za zailtitu ljudskih prava, tao i o implemenLciji iresuda eu-p.tog suda zaljudska prava i provedbi nacionalnih strategija koje se tidu ljuds[ih prava i problemima vezanim
za iste.

Potom je predsjednik Savjeta naveo da je sljede6a sjednica Savjeta planirana u relativno
$a!!om razdoblju, a predlozene teme 6e ie raspraviti na sljede6oj sjednici nakon dega ie setijelima drZavne uprave uputiti konkretna rje5enja.

Na kraju sjednice predsjednik Savjeta je svima zahvalio na sudjelovanju te zakljudio l. sjednicu
Savjeta za ljudska prava.

Sjednica je zavr5ila u 15.40 sati.

KLASA: 022-01/22-0U02
URBROJ: 50-76-22-05
Zagreb, 28. ohujka 2022.
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savjetnica u Vladi i Vladinom uredu
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